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01) Goedkeuring van de verslagen : 
a) van de raad van bestuur van 09/06/2020  

• Goedgekeurd 

b) van de GA van 12/03/2020 

• VDE als je in orde bent, sturen we het naar de leden van de GA... 

• CA gaat akkoord met het sturen van 

02) BDF - Organisatie van vergaderingen : 
a) Vergadering Agenda 2021 

• OME legde uit dat er in maart geen ruimte beschikbaar is om de face-to-

face vergadering te houden. Voorstel van het Secretariaat: organiseren via 

videoconferentie 

• De Raad van Bestuur gaat akkoord met 

b) Videoconferenties en simultaanvertaling 

• KBH: legt uit dat sommige sprekers van hun ideeën worden afgesneden 

wanneer de vertaling simultaan gebeurt. Semi-consecutief vertalen is 

ideaal, maar weinig vertalers houden zich eraan. Ze stelt voor om aan te 

dringen op "semi-consecutief". 

• De Raad van Bestuur gaat akkoord met 



03) Covid-19: Opsluiting en personen met een handicap: 
Intergroep EP - BDF-vergadering - EP-lid Lutgen en Arimont: 

"herinneringsbrief" aan de Belgische regeringen 
• OME legt uit dat de brieven met betrekking tot de terugvordering van Covid-19 

eind juli zijn verzonden. Er was geen echte reactie van de ministers. Alleen 
een ontvangstbevestiging 

• GM is van mening dat er eind september een follow-up nodig zal zijn ten 
aanzien van de bedrijven. 

• Eds stelt voor om begin 2021 de heren Lutgen en Arimont uit te nodigen voor 
een follow-up: zij kennen hun dossiers en de handicap goed. 

• GM is het ermee eens: ze waren vrijwillig en pragmatisch, en vroegen om 
materiaal om ze mee te nemen. Ze verspilden hun tijd niet aan nutteloze 
presentaties... 

• De Raad van Bestuur gaat akkoord met 

04) UPR - Opstelling van het BDF-schaduwrapport 
a) Feedback van de vergadering van 28/08/2020 

• De KBH legt uit dat zij de gegevens over de kinderopvang en de Cawab op 

de MIVB heeft ontvangen. 

• GM zei dat de AVIQ een project heeft ontwikkeld van vliegende 

verpleegkundigen voor crèches die te maken hebben met de afwezigheid 

van personeel. Ze vroeg Ms. Gofeli om gegevens. Het is een interessante 

benadering 

b) Geïntegreerde versie van het ontwerp van het BDF-rapport (KBH) 
• EdS vroeg of het secretariaat iets verwachtte van de Raad van Bestuur. 

• De KBH legde uit dat het secretariaat de ontvangen aanvullende informatie 

zou integreren en het resultaat eind september ter goedkeuring aan het 

Algemeen Bestuur zou voorleggen. 

• VDE wijst erop dat er momenteel 20 procent te veel mensen zijn die de 

VN-limieten overschrijden. Zijn er problemen die moeten worden 

verwijderd? Het secretariaat laat de passages over de vluchtelingensituatie 

al vallen. 
c) Besluit van de Raad van Bestuur  

• Het secretariaat-generaal zal een besluit nemen op basis van het voorstel 

van het secretariaat. 

05) UNCRPD - Voorbereiding van het Schaduwrapport 2-3 naar 
aanleiding van het officiële verslag van België: stand van zaken 

• Het OME herinnert eraan dat het secretariaat de methodologie heeft 
aangepast om tegemoet te komen aan de verzoeken van de raden en 
organisaties:  

i. alle vellen werden in één keer verzonden, in juli met een verzoek om 
bijdragen voor 8 november. 

ii. Het is belangrijk dat de feedbackfiches begin november bij het 
secretariaat toekomen, zodat de mainstreamingwerkzaamheden 
kunnen worden uitgevoerd om klaar te zijn voor de vergaderingen van 
het follow-upcomité van het schaduwrapport, die voor december en 
januari zijn gepland.  

1. EdS wijst erop dat het moeilijk zal zijn om begin november op 
alle formulieren te antwoorden, aangezien de periode erg druk 
is. 

2. OME antwoordde dat men niet te veel moet stoppen op de 
datum, maar dat als men geen datum vaststelt, het werk van 



de integratie onmogelijk zal zijn voor de eerste vergadering van 
het follow-upcomité en dus voor de discussie... Dus, zelfs 
"laat", moet men niet aarzelen om zijn opmerkingen in te 
voeren. 

iii. De integratiefiches zijn in voorbereiding 

• OME vestigt de aandacht van het bestuur op het boek Les grands arrêts en 
matière de handicap dat Larcier onlangs heeft uitgegeven. Het zou moeten 
worden gebruikt voor het alternatieve UNCRPD-verslag, maar voor zover dat 
haalbaar is: 800 pagina's, alle onderdelen van het verdrag komen aan bod! Hij 
stuurde de scan van de inhoudsopgave door naar de bestuursleden. 

i. GM herinnert zich dat Isabelle Hachez, die de leiding had over dit 
boek, zitting heeft in het bestuur van Unia. Ze is een jurist en zeer 
betrokken bij dit vakgebied. Ze heeft veel specialisten op het gebied 
van de verschillende thema's bij elkaar gebracht 

ii. OME stelt voor om haar naam te behouden als spreker en die van 
andere medewerkers aan het werk voor de GA 2021 of voor andere 
evenementen. Sommige medewerkers zijn Nederlandstalig. Er zouden 
dus bijdragen kunnen komen van de twee hoofdtalen, wat belangrijk is 
in het kader van het BDF 

iii. Het bestuur vindt het een heel goed idee... 

06) VN - Recht op privacy van kinderen: oproep tot het indienen 

van voorstellen voor 30/09/2020 
a) Bel naar 

• OME: Legt uit dat dit een inzending is over de privacy van het kind. 

b) Voorstel van het secretariaat 

• OME zegt dat "elektronische privacy" het belangrijkste doelwit is, maar dit 

zou een gelegenheid zijn om de aandacht te vestigen op de inbreuk op de 

privacy van kinderen met een handicap op verschillende gebieden. Er is 
enig materiaal, met name in eerdere schaduwrapporten en in de bijdrage 

van juli aan het actieplan van de Europese Commissie. Het doel is niet om 
een lang document te maken, maar om te wijzen op de belangrijkste 

behoeften van kinderen met een handicap. 

• VvdE is geïnteresseerd in het onderwerp 

• GM is van mening dat het een kwestie van samenhang en zichtbaarheid is, 

maar dat er rekening moet worden gehouden met de haalbaarheid. 

07) EOF - Onafhankelijke mobiliteitsstudie: online-enquête 
a) Verzamelen van BDF-antwoorden 

• OME herinnert eraan dat dit een EOF-verzoek was dat op het laatste 

moment voor de zomer aankwam. Zij heeft verkregen dat het BDF tot 31 
augustus in plaats van tot 30 juni antwoorden kan terugsturen. Op basis 

hiervan werd de vragenlijst in het Frans, Nederlands en Duits aangepast en 

online geplaatst op de website van BDF. Het BDF kon 58 

antwoordformulieren naar EDF sturen in de vorm van een Excel-tabel. 

b) Gebruik van de gegevens op Belgisch niveau (Advies) 

• GM wijst erop dat sommige van de reacties mogelijk bruikbaar zijn in het 

kader van het BDF Shadow Report. 

• Zij is van mening dat deze gegevens ook op regionaal niveau van belang 
zijn. 

08) EDF - Raad van Bestuur Berlijn 31/10/2020-01/11/2020: 
praktische regelingen 

• GM legt uit dat het, zoals verwacht, een videoconferentie zal zijn. 
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• GM: de rekeningen zullen nauwlettend moeten worden gevolgd: op 

begrotingsniveau heeft het EOF zeker om een verlenging van de 

financiering gevraagd. Een reeks van kosten zijn niet gemaakt: kosten met 

betrekking tot de Raad van Bestuur en GA: reiskosten, hotelkosten... 

Anderzijds zijn een aantal projecten niet subsidiabel in gebieden waar de 

EG niet optreedt. 

• GM vroeg of er nog steeds geen nieuws was over de controle van de 

statuten van het BDF. 

• OME legde uit dat hij een e-mail had gestuurd met een vraag over de 

situatie. Het antwoord was dat Gunta Ança een ontmoeting met Peter 

wilde. Er was gezocht naar een datum in juni, maar uiteindelijk was het 

niet mogelijk geweest. Het EOF had het erover gehad om in september 

weer contact met ons op te nemen. 

• GM is van mening dat aangezien dit geen probleem zal zijn voor dit jaar, 

we het lidmaatschapsgeld kunnen betalen en hen kunnen laten komen 

voor een vergadering, eventueel per videoconferentie. 

• De Raad van Bestuur gaat akkoord met OK 

09) EOF - Verslag over de mensenrechten 2020: Covid-19 
a) Landenvellen 

• VDE legt uit dat EDF heeft verzocht om publicatie van landgegevens over 

het beheer van de Covid-crisis. Het verzoek heeft ook betrekking op het 

verzamelen van getuigenissen (zie punt b). 

• De OME herinnert eraan dat het EOF elk jaar een verslag over de 
mensenrechten publiceert. 

• GM vraagt om dit door te geven aan Benoît Lutgen en aan EDF te vragen 

hoe zij het zal gebruiken. 

• VvdE merkt op dat dit ook interessant is voor het BDF. 

• GM merkt op dat dit een goede zaak is. 

• VDE voegt hieraan toe dat dit ook nuttig zal zijn voor het UNCRPD-verslag. 

• VvdE legt de problemen in Vlaanderen uit op het Vlaams 

Patiëntenplatform. Voor veel mensen zou het individuele budget zijn 
gebruikt om de diensten van de instellingen te betalen. Voor 6 maanden 

zou het geld van de persoon naar de instellingen gaan. 

• VDE zegt dat Karin had uitgelegd dat mensen recht hebben op een extra 

17% die rechtstreeks naar de persoon gaat. Maar is dat genoeg?  

• VvdE bevestigt deze informatie 

• ThD legt uit dat het in RW vergelijkbaar is, maar de begeleidingsdiensten 

bleven de AVIQ-bedragen innen terwijl de bewoners er niet meer 
verbleven.  

b) Kruisdiscriminatie - Getuigenissen zoeken 

• in verenigingen; wacht 

10) EU - Duits voorzitterschap: Vragenlijst over de betrokkenheid 
van personen met een handicap bij het besluitvormingsproces 

• OME legde uit dat de Duitse ambassade het BDF had gevraagd een 

vragenlijst te beantwoorden over de deelname van 

gehandicaptenorganisaties. Het secretariaat reageerde binnen de zeer 

korte tijd die beschikbaar was, in de tweede helft van juli. 

• GM stelt voor om het antwoord van het BDF over te dragen aan Lutgen. 

• EDS vraagt of er een terugkeer is geweest van de ambassade? 

• OME zegt ja. Een groot dank je wel, dat is alles. Hij merkte op dat het 
follow-upmechanisme hetzelfde verzoek had. 



11) EU - Richtlijn 2019/904 betreffende de gevolgen van plastic 
producten voor het milieu: verbod op plastic rietjes 

a) Interpellatie JM Huet en Madame De Simpel  

• GM verklaart de problemen van grip, letsel en netheid die mensen met een 

handicap ondervinden bij het gebruik van herbruikbare rietjes van metaal, 

bamboe of siliconen. 

• VDE verklaarde dat het dossier werd doorverwezen naar het CSNPH-
bureau, dat besloot een brief te sturen naar de ministers van Duurzame 

Ontwikkeling en Volksgezondheid: 

i. Marghem zal RPM's in het Gezondheidscomité vragen om 

gemakkelijke toegang tot duurzame rietjes. 

ii. De Block heeft de brief doorgestuurd naar de voorzitter van de 

Gezondheidscommissie van het Parlement. 

iii. Het CSNPH zal een advies uitbrengen. 
• GM relais PG's zorg dat de rietjes niet gemedicaliseerd zouden moeten 

worden. We moeten aangeven waar strootjes kunnen worden verkregen, in 

de apotheek,...? 

• GM vestigt de aandacht op het feit dat hetzelfde probleem ook voor de 

instellingen geldt. 

• ThD is van mening dat dit niet te belastend zal zijn voor de instellingen. 

• GM gaat akkoord, tenzij er sprake is van een prijsverhoging. 

• VDE meldt dat er nog steeds wegwerprietjes op het internet beschikbaar 
zullen zijn.  

• ThD waarschuwt dat het uiteindelijk verboden zal worden om ze in Europa 

via het internet te verkopen. 

• EdS dringt aan op het vermijden van excessieve procedures... we mogen 

het leven van mensen niet ingewikkelder maken. 

• GM vraagt om een verwijzing naar de nieuwe bevoegde ministers zodra de 

federale regering is geïnstalleerd. 
b) Brieven aan de minister van Volksgezondheid + antwoord 

• Zie hierboven 

c) Brief aan de Minister van Duurzame Ontwikkeling + vergadering 

• Zie hierboven 

d) Uitwisselingen met EDF 

• GM herinnert eraan dat EDF belangstelling had getoond voor dit 

onderwerp. Het is noodzakelijk om hen op de hoogte te houden 
e) Communicatie 

• EDS herinnert eraan om J.M. Huet en de andere interveniënt te 

informeren.  

• VDE antwoordde dat dit is gebeurd en dat zij dit zal overdragen aan de CA. 

12) EU - Toegankelijkheidsrichtlijn voor het web - Omzetting 
a) Interpellatie van bevoegde ministers 

• OME legt uit dat de interpellatie zal worden verzonden 

b) Verzoek om evaluatie door het FWB 

• VDE vindt het vervelend om het antwoord te geven dat de FWB-

medewerker vraagt.  

• EdS wijst er schertsend op dat zij zich moeten richten tot de FWB Advisory 

Board, die niet bestaat. 

• OME is van mening dat het mogelijk is om vriendelijk te reageren door van 

de gelegenheid gebruik te maken om dit gebrek aan een adviesraad te 

onderstrepen. 

• GM merkt op dat men niet "gegijzeld" mag worden. Men moet heel 

voorzichtig zijn met reageren, want er is geen advies: het BDF beschikt 

niet over voldoende expertise om zijn mening te geven. Er zij op gewezen 

dat de adviesraad van FWB niet bestaat. Vervolgens moet een interpellatie 



naar de minister-president worden gestuurd over de kwestie en het gebrek 

aan 

c) Webinar EOF 23/09/2020 

• Olivier zal volgen 

13) EU - Europese gehandicaptenkaart - FOD Sociale Zekerheid: 

nieuwe "EDC-communicatie"-medewerker 
• OME legt uit dat de ontmoeting met de nieuwe medewerker van de FOD. In 

dit stadium heeft ze bevestigd dat ze alleen in dit dossier verwikkeld is. De 

vergadering liet een zeer goede indruk achter. 

14) EU - Europese sociale pijler: raadpleging van het 
maatschappelijk middenveld - 30/11/2020 

• OME legt uit dat de Europese Commissie een raadpleging heeft gehouden 
over de Europese sociale pijler. Dit mag maximaal 5000 karakters zijn. De 
deadline is 30 november. Het secretariaat zal een voorstel doen voor de 
vergadering van de Raad van Bestuur in oktober.  

• De Raad van Bestuur gaat akkoord met 

15) EU - Spoorwegen : 
a) EC-post naar EDF en BDF 

• VDE legt uit dat EDF de EG heeft aangeschreven met de co-ondertekening 

van het BDF en de Duitse Nationale Raad. De Commissie en Pierre 

Gyselinck hebben een antwoord ontvangen met het voorstel voor een 

werkvergadering. 

• GM reageert dat deze kwestie nauwlettend in de gaten moet worden 

gehouden: we moeten betrokken blijven. Kunnen we ons voorstellen dat 

we tijdens deze werkvergadering vergezeld worden door Marie-Ange 

Vandecandelaere (UNIA) en Cawab? 

• VDE bevestigt dat dit zeker moet gebeuren: het risico bestaat dat er zeer 

specifieke vragen worden gesteld. 

• EdS is van mening dat het in ieder geval kan worden voorgesteld 

• GM compleet aan de EDF kant, Yannis komt niet alleen... 

• VDE kondigt aan dat het secretariaat CN opnieuw gaat lanceren om te zien 

hoe de zaken worden opgezet.  

b) 2021 Europees Jaar van de Spoorwegen 

• VDE legde uit dat de WG Toegankelijkheid van het CSNPH van mening is 

dat de NMBS de M7 moet pushen, maar ook dat er een 

"toegankelijkheidspijler" moet worden toegevoegd aan het 

beheerscontract. Daniel Antoine vroeg of België van plan is iets te doen in 

het kader van 2021 EU Jaar van de Spoorwegen? De vraag is 

terugverwezen naar het BDF omdat het de EU is die zich moet 

positioneren. 

• EdS vraagt of er claims zijn in de notitie. Het is van essentieel belang dat 

mensen met een handicap in staat zijn om zelfstandig te reizen.  

• De OME heeft verduidelijkt dat er geen nieuws is over het voorstel van de 

EG om 2021 tot het jaar van de spoorwegen te maken. Het zal nodig zijn 

het EOF of de EG in twijfel te trekken. 

16) SDG's - Videocapsules: Status - Audiodescriptieprobleem 
• OME herinnert eraan dat het adviesplatform heeft gevraagd om de capsules in 

audiobeschrijving aan te passen. Het kreeg advies van twee specialisten in 



audiobeschrijving. De oplossing zou een "lichte" versie zijn. Hij vroeg de Spaanse 
studio die de capsules voor de prijs ontwikkelde. Hij kreeg geen feedback. 

• EdS vraagt om voorzichtig te blijven met het budget en binnen het geplande budget 
te blijven. 

• OME wijst erop dat dit niet mogelijk zal zijn met de geplande enveloppe omdat de 
audiodescriptie er geen deel van uitmaakte. 

• GM herinnert zich dat minister Marghem had gezegd dat het mogelijk zou zijn om 
middelen toe te wijzen. Ze vraagt om de studio opnieuw te lanceren via de telefoon... 

17) SDG's: CFDD: Deelname van de BDF als "waarnemer": 
Aanwijzing van BDF-vertegenwoordigers 

• OME legt uit dat PG een late uitnodiging voor 17/09 heeft ontvangen. Hij zal 
niet in staat zijn om aanwezig te zijn. Hij vroeg of ze uitnodigingen kregen voor 
de GA. 

• GM bevestigt 

• OME zal de kalender van de vergaderingen controleren op de website van de 
CFDD. 

18) UNCRPD - 13e zitting van het COSP: Gedeeltelijke vernieuwing 
van het CRPD-comité: stand van zaken 

• Het OME verklaart dat het geen informatie heeft ontvangen van het EOF of 
van het coördinatiemechanisme.  

19) EU - ESF - Bijeenkomst met EG-personeelslid (mevrouw Van 
Herck) - 2020/10/13 

• KBH legt uit dat mevrouw Van Herck op 13/10 naar de Raad van Bestuur 
komt. 

• EDS vraagt wie ze is 

• KBH geeft aan dat zij een medewerker is van de Belgische 
vertegenwoordiging bij de EC. Ze werkt aan ESF-dossiers 

• GM is van mening dat het ons misschien wat interessante feedback geeft... 

20) EU - Europese overheidsopdrachten: AVIQ-subsidies 
• GM : is gecontacteerd door Serge Clossen van de AVIQ in verband met een 

zorgwekkende situatie met betrekking tot overheidsopdrachten die met ETA's 
zijn gegund. Bijna een jaar lang is het dossier bij de firma...  

i. Village n°1 reageert op een EU-markt met een lage prijs omdat het 
profiteert van AVIQ-subsidies.  

ii. Een concurrent klaagt aan en wint: verkapte staatssteun.  
iii. Tien jaar geleden stelde D'Hollander voor om de wetgeving te 

wijzigen. Er is niets gedaan. 
iv. Nu valt de beroepsvereniging van glazenwassers de RW aan, zodat 

deze subsidies onmiddellijk worden stopgezet.  
v. De wijziging van de wetgeving is aan de gang.  
vi. Dit is een Europese kwestie: de overheidssubsidies bedragen meer 

dan 75% van de kosten van de dienst!  
vii. Voor ETA's in andere regio's is er geen probleem: hun wetgeving is in 

orde. 



21) EU - Europese Toegankelijkheidswet: Omzetting in Belgisch 
recht 

a) Gezamenlijke adviesraden 

• OME verontschuldigt zich: hij is vergeten de ontwerpbrief bij te voegen die 

aan het Platform van Raden is voorgelegd. Hij is het eens met de inhoud 

van het Platform 

• VDE legt uit dat de uitvoering stil ligt. De afwezigheid van een federale 
regering is geen reden... 

• De Raad van Bestuur gaat akkoord met het sturen van 

b) EOF Webinar: 30/09/2020 - 14u30-16u00 

• Ter informatie 

22) ERA+EDF - UNCRPD Jaarlijkse conferentie: Toegang tot de 
rechter: 21-23/10/2020 (online, alleen in het Engels) 

• VDE zegt dat VvdE mogelijk geïnteresseerd was 

• De Raad van Bestuur stemde ermee in om deel te nemen, maar niet op het BDF-
budget. 

XX) Diversen 
a) Federaal Instituut voor de Rechten van de Mens (IFDH) - Aanwijzing van Olivier 

Deschutter 

o ThD vraagt of de rest van het bestuur bekend is? 

o OME antwoordt dat waarschijnlijk ja. Het secretariaat zal het onderzoek 

doen. Hij herinnert de vergadering eraan dat de oproep tot 

kandidaatstelling in de zomer van 2019 in het Staatsblad is gepubliceerd... 
Hij vraagt de Raad van Bestuur de mogelijkheid te overwegen om O. 

Deschutter uit te nodigen voor de Algemene Vergadering van de BDF 2021. 

o De Raad van Bestuur heeft ingestemd met deze mogelijkheid, die moet 

worden afgewogen tegen de "Isabelle Hachez"-oplossing. 

b) Belfius : Nieuw agentschap  

o We ontvingen een brief van Belfius waarin stond dat de BDF-rekening werd 

overgemaakt naar de vestiging in Anderlecht. Het was een fout die 
automatisch werd gegenereerd door een automatische stroom... 

c) CSNPH: Bestuursvernieuwing, het proces zal worden gestart. De oproep voor 

kandidaten wordt in oktober in het Belgisch Staatsblad gepubliceerd. 

d) ThD vroeg naar de organisatie van persoonlijke ontmoetingen. 

o VDE antwoordde dat de FOD geen toestemming geeft voor het organiseren 
van vergaderingen vóór eind oktober. Het secretariaat reserveert de zalen 

voor het jaar 2021: het zal in beide gevallen klaar zijn. 

e) Insluitingsverplaatsingen 
o ThD legt uit dat dit de volgende dag zal gebeuren... Het nieuwe adres staat 

op de website van Inclusion. 

 
 


